
Bună ziua, 

vă scriu pentru a vă solicita un interviu legat de tăierile ilegale din pădurile gestionate de OS Strâmbu-

Băiuț și care au certificate FSC, atât cele despre care sunt publicate articole pe România Curată (cu 

filmările realizate de Asociația Valori Superioare), cât și cele pe care le investighez în acest moment. 

 menționez că doresc ca interviul să fie prin intermediul unei aplicații online (ZOOM), că doresc să-l 

înregistrez și să-l utilizez în cadrul unor următoarele articole publicate pe site-ul România Curată și pe 

rețele sociale. 

 în acest sens, vă rog să-mi transmiteți disponibilitatea d-voastră (zile și ore, 2-3 variante) sau nu putem 

auzi la telefon pentru a stabili ziua și ora interviului (la nr. de telefon 07********) 

mulțumesc, 

Mihai Goțiu 

coordonator editorial România Curată 

 

Stimate Domnule Mihai Goțiu, 

FSC nu acceptă în sistemul său de exploatare forestieră ilegală sau comerțul ilegal cu lemn.  

Chiar primul principiu al Principiilor și Criteriilor FSC cere să intreprindă să respecte toate legile, 

reglementările și tratatele, convențiile și acordurile internaționale ratificate la nivel național. Prin 

urmare, deținătorii de certificat FSC din lume, inclusiv România, trebuie să opereze în conformitate cu 

legislația națională. 

Va aducem la cunoștintă că principalele atribuții ale FSC România sunt coordonarea implementării 

politicilor și procedurilor FSC și îndrumarea și sprijinul factorilor interesați. 

În acest sens, înainte de a stabili un interviu, vă informăm că există o serie de proceduri de consultare 

publică a factorilor interesați de către deținătorul certificatului, dar și de soluționare a eventualelor 

reclamații, pe care să le găsiți în link-urile de mai jos: 

https://www.rosilva.ro/articole/procedura_privind_reclamatiile__p_1016.htm 

https://www.soilassociation.org/certification/forestry/contact-the-forestry-team/appeal-complaints-

resolution-procedure/#FSCPEFCAC   

https://connect.fsc.org/participate/complaints   

Informații despre ordinea în care trebuie să vă găsiți aici: https://standardnational.ro/wp-

content/uploads/2015/08/Anexa-G.pdf  , iar alte informații pe site-ul nostru https://ro.fsc . org/ro-ro . 

https://www.rosilva.ro/articole/procedura_privind_reclamatiile__p_1016.htm
https://www.soilassociation.org/certification/forestry/contact-the-forestry-team/appeal-complaints-resolution-procedure/#FSCPEFCAC
https://www.soilassociation.org/certification/forestry/contact-the-forestry-team/appeal-complaints-resolution-procedure/#FSCPEFCAC
https://connect.fsc.org/participate/complaints
https://standardnational.ro/wp-content/uploads/2015/08/Anexa-G.pdf
https://standardnational.ro/wp-content/uploads/2015/08/Anexa-G.pdf
https://ro.fsc/


Vă mulțumim pentru interes și vă stăm la dispoziție în cazul în care va fi nevoie de clarificări 

suplimentare. 

Cu stimă, 

Mihai Boghean Reprezentant Național România 

 

Stimate domnule Mihai Boghean, 

Este surprinzătoar și dezamăgitor răspunsul pe care mi l-ați transmis cu privirea la solicitarea de a realiza 

un interviu cu privire la cazurile de tăieri ilegale semnalate, documentate și prezentate public pe 

România Curată, din pădurile gestionate de OS Strâmbu Băiuț (ocol care, potrivit informațiilor din spațiul 

public, este primul cu certificare FSC din România). 

Asemenea trimiteri la proceduri birocratice am mai întâlnit doar în cazul reprezentanților unor instituții 

publice care vor „să se acopere cu hârtii” pentru eventuale nereguli ori, mai grav, ilegalități pe care le-

am documentat cu privire la activitatea lor și/sau a șefilor lor. Nu mă așteptam ca asemenea stratageme 

de evitare a unor răspunsuri directe să vină din partea unui organism, teoretic independent, menit nu 

doar să certifice sustenabilitatea administrării pădurilor, ci și să asigure transparența cu privire la 

această activitate. 

Primul caz de pe raza OS Strâmbu Băiuț despre care v-am transmis că doresc să discutăm a fost semnalat 

public de mai bine de trei luni. Este pur și simplu sfidător să-mi indicați alte instituții pe care să le 

contactez, procedura de consultare publică (!) ori procedura de depunere a unei sesizări într-un caz în 

care mă așteptam ca organismul de certificare pe care îl reprezentați să se fi autosesizat deja și să aveți 

răspunsuri concrete (inclusiv măsuri luate) cu privire la aceasta. 

Dacă am de făcut vreo sesizare, vă asigur că o să fac (cum s-a mai întâmplat, din păcate, în foarte multe 

cazuri), către instituțiile publice cu rol de control și declanșare a procedurilor legale de sancționare 

contravențională și/sau penală, dacă e cazul. În cazul în discuție acestea au realizat deja un control care 

a identificat, pe teren, tăieri ilegale, într-o zonă în care, "pe hârtie", totul era legal. 

Desigur, e opțiunea dumneavoastră de a nu răspunde unor întrebări privitoare la acest caz (și la altele), 

urmând să consemnez ceea ce mi-ați transmis și lăsându-i pe cititorii și urmăritorii site-ului România 

Curată să tragă singuri concluziile. Și să decidă singuri dacă reprezentanța FSC din România (implicit FSC) 

este un organism care are capacitatea de a certifica în mod real sustenabilitatea administrării pădurilor 

ori o simplă (altă) afacere menită să dreneze bani de pe urma exploatării pădurilor, prin oferirea (contra- 

cost) a unor etichete de "bune-practici". 

Cu stimă, 

Mihai Goțiu 

România Curată 



 

Stimate Domnule Mihai G otiu, 

FSC este o platformă care creează standarde care promovează managementul forestier responsabil. 

Vorbim despre un set de reguli adaptate local, dar consistente la nivel global, care au scopul de a 

promova funcțiile economice, sociale și de mediu ale pădurii, într-un mod echilibrat. Toate standardele 

FSC, indiferent de unde sunt aplicate în lume, la bază Principiile și Criteriile FSC – un set de cerințe 

integrate holistic cu scopul de a asigura un management sustenabil. Standardele F sunt aplicate de-a 

lungul întregului lanț valoric, respectiv de la pădure, apoi de-a lungul procesului de producție până la 

produsul finit. 

Trimiterea la procedurile birocratice a fost făcută pentru a avea același punct de pornire în aceeași 

informație de bază. Certificarea FSC are la bază transparență, ceea ce înseamnă că există acces la 

informații – rapoartele sunt disponibile public, iar în baza procedurilor privind reclamațiile, factorii 

interesați pot înainta aspectele care să țină de procesul de certificare a managementului forestier – în 

ordinea pe care am menționat- o: direct deținătorului de certificat, organismului de certificare care a 

acordat certificatul și în final către structurale care aparțin de FSC Internațional – dacă răspunsurile 

primite nu sunt satisfăcătoare. Încurajăm soluționarea litigiilor prin platforma de dialog pusă la 

dispoziție de certificare FSC, dar în cazul unor preocupări legate de o operațiune certificată, discuția 

trebuie să înceapă de la deținătorul certificatului. Conform unui studiu făcut de WWF, un număr 

semnificativ din totalul reclamațiilor sunt adresate directe autorităților competente/organismelor de 

certificare, fără a fi sesizate deținătorii de certificat în prealabil. 

Înaintarea reclamațiilor este posibilă în urma eforturilor factorilor interesați analize informații 

disponibile legate de planul de management, respectiv cerințele standardelor de certificare. Este nevoie 

de o implicare activă, conform studiului menționat, și suțin faptul că succesul implementării sistemului 

de certificare FSC depinde de nivelul de implicare al factorilor interesați. Totuși, insistăm pe faptul că 

trebuie asumată o responsabilitate din partea acestora – pentru a participa la dialog, trebuie să înțeles 

sistemul și să consulte materialele disponibile public. 

Revenind la problema pe care o aduceți în discuție, cea a tăierilor ilegale, dorim să clarificăm câteva 

aspecte, general valabile. Sistemul FSC contribuie la creșterea gradului de conștientizare asupra 

practicilor ilegale, în vederea prevenirii acestora. În ciuda măsurilor luate, cazuri nedorite – ca menționat 

cel, pot avea loc. Atâta timp cât este un caz izolat – nu o greșeală sistematică – se vor analiza procedurile 

și mecanismele de monitorizare, urmând să fie bine, acolo unde este cazul. 

 Cazul pe care îl aduceți în discuție este investigat de autoritățile competente, prejudiciile pentru faptele 

de natură atribuție penală au fost recuperate, respectiv există o cercetare disciplinară a personalului 

care a avutții de pază și control – direcția silvică a demarat imediat după efectuarea controalelor sau 

cercetării disciplinare. a salariaților, urmând să fie înaintate sancțiunile conform prevederilor din 

contractul colectiv de muncă , raportate la gradul de vinificare al fiecărui salariat. Există un dosar în 

cercetarea organelor abilitate, precum și o comunicare deschisă cu reprezentanții direcției silvice. 

Tăierile ilegale, așa cum sunt și denumite, sunt dincolo de lege și de voința celor care care manageriază 



sau suprafață de pădure. Pe lângă răspunderea celor care au fost implicați și recuperarea prejudiciului, 

FSC va aloca resurse pentru organizarea unor instrucțiuni specifice de soluționare a sesizărilor și 

reclamațiilor, precum și creșterea capacităților silvicultorilor în exercițiul comunicării și abordarea 

interacțiunilor cu factorii interesați – pentru a încuraja un număr. cât mai mare de factori interesați să se 

implice activ. 

România are 2.8 milioane ha de păduri certificate FSC, iar un caz izolat – descoperit și pedepsit - nu 

trebuie să reper și oglindă a certificării forestiere, care a adus mai multe beneficii sectorului, printre care 

amintim: respectarea drepturilor angajaților și condițiile de muncă. , cu reducere a frecvenței 

accidentelor de muncă, menținerea și crearea Valorilor de conservare, creșterea relației cu comunitățile 

locale, menținerea, crearea și restaurarea serviciilor ecosistemice și a valorilor de mediu, consolidarea 

relațiilor comerciale cu operatorii, eficientizarea planului de management și a modului de implementare 

al acestuia, precum și punerea la dispoziție a unei platforme de dialog. Totodată, prin mecanismele 

impuse de certificare, sesizările scrise sau verbale au fost soluționate mai repede, răspunsurile au fost 

satisfăcătoare și transparente. Exemplul de față este mai mult decât grăitor că mecanismele existente și 

asumate în certificarea managementului forestier cu privire la corecta sesizării unor tăieri ilegale 

funcționează, în sensul că direcția silvică imediat după primirea unei astfel de sesizări a dispus 

verificarea aspectelor semnalate, a înaintat spre cercetarea organelor. judiciare competente faptele care 

nu pot fi verificate sau probate de către salariații instituției. 

Vă mulțumim frumos pentru intenția de a înțelege cum funcționează sistemul FSC. 

Cu stimă, 

Mihai Boghean Reprezentant Național România 


